
 
 
 
 

Møteprotokoll  

for  

Alver kommunestyre 
 

Møtedato: 30.03.2023 

Møtestad: Helsehusest, møterom Nordhordland 

Møtetid: 12:00 - 17:35 

 

 

  

  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Sara Hamre Sekkingstad SP Ordførar 

Jostein Hellestveit SP Medlem 

Sølvi Gripsgård Knudsen SP Medlem 

Vigdis Villanger SP Medlem 

Laila Bjørge SP Medlem 

Nina Bognøy AP Varaordførar 

Ståle Juvik Hauge AP Medlem 

Jostein Borlaug AP Medlem 

Kirsti Gjetle Floen AP Medlem 

Tormod Skurtveit AP Medlem 

Astrid Aarhus Byrknes KRF Medlem 

Stian Lavik KRF Medlem 

Else Marie Skartveit Dale KRF Medlem 

Nils Marton Aadland H Medlem 

Christel Villanger Håland H Medlem 

Kenneth Taule Murberg H Medlem 

Ingrid Fjeldsbø H Medlem 

Henning Fyllingsnes H Medlem 

Terje Sletten-Hansen UAVH Medlem 

Yngve Walaker FRP Medlem 

Thore Helland SP Medlem 

Hege Nygård Dale UAVH Medlem 

Heine Fyllingsnes H Medlem 

Harald Breivik UAVH Medlem 

Ole-Chistian Dale UAVH Settemedlem 

Øyvind Bratshaug H Medlem 

Roy Bø H Medlem 

Leif Johnsen MDG Medlem 

Maya Greve MDG Medlem 

Sveinung Toft V Medlem 

Alexander Helle R Medlem 

  

  

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle 

Jon Askeland SP Medlem 

Liv Hopland van der Kooij SP Medlem 



May-Irene Wergeland SP Medlem 

Øyvind Oddekalv AP Medlem 

Anne Grete Eide AP Medlem 

Malin Helene Andvik KRF Medlem 

Asle Hetlebakke KRF Medlem 

Jogeir Romarheim KRF Medlem 

Anne Karin Angelskår Eknes KRF Medlem 

Mabel Johansen H Medlem 

Morten Klementsen UAVH Medlem 

Maria Færø UAVH Medlem 

Ståle Hopland UAVH Medlem 

Nina Stabell Øvreås FRP Medlem 

Torbjørn Taranger SV Medlem 

Anna Ulrika Nordlund SV Settemedlem 

  

Frammøtte varamedlemmer: Parti Erstatter medlem 

May Britt Vågenes Gjerde SP Liv Hopland van der Kooij 

Leif Gunnar Taule SP Jon Askeland 

Olav Steinar Namtvedt SP May-Irene Wergeland 

Astrid Namtvedt Sylta AP Øyvind Oddekalv 

Kjersti Vikebø Nesse AP Anne Grete Eide 

Jon Vidar Sakseide KRF Anne Karin Angelskår Eknes 

Sølvi Vatnøy KRF Jogeir Romarheim 

Finn Frantzen KRF Asle Hetlebakke 

Sean Røskeland H Mabel Johansen 

Marit Gro Berge SV Anna Ulrika Nordlund 

Aasmund Karlsen UAVH Maria Færø 

Kjell Ove Larsen UAVH Ståle Hopland 

Esben Andrè Helland  FRP Nina Stabell Øvreås 

Marie Morken SV Torbjørn Taranger 

  

Følgjande frå administrasjonen møtte: 

Anny Bastesen-kommunalsjef, Hogne Haugsdal-kommunalsjef, Leni Dale-kommunalsjef, 

Martin W. Kulild-ass.kommunedirektør, Tove-Mette Arnø Fyllingen-sekretær, Ørjan Raknes 

Forthun-kommunedirektør 
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035/23: Godkjenning av  innkalling og saksliste 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Handsaming: 

Framlegg: 

Sak 39/23 og 41/23 vert trekt fra sakslista. 

Kommunedirektøren sitt framlegg med endring vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 035/23 Vedtak: 

Innkalling og saksliste, der sak 39/23 og 41/23 går ut, er godkjent. 

 

036/23: Godkjenning av møteprotokoll 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Behandling: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 036/23 Vedtak: 

Møteprotokollen er godkjent. 

 

037/23: Melding frå kontrollutvalet  

Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak: 

Meldinga vert teke til orientering. 

Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Handsaming: 

Innstillinga frå kontrollutvalet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 037/23 Vedtak: 

Meldinga er teke til orientering. 

 

 



038/23: Årsmelding 2022 - Alver kontrollutval 

Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak: 

Årsmeldinga vert teke til orientering. 

Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Handsaming: 

Innstillinga frå kontrollutvalet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 038/23 Vedtak: 

Årsmeldinga er teke til orientering. 

039/23: Prosjektforslag Manger brannstasjon 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtek ombygging av eksisterande brann- og driftsstasjon på Manger, slik 

det ligg føre i saka. Oppstart i 2023. 

Det vert løyvd 44,6 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert gjennom auka låneopptak. 

Alver formannskap 16.03.2023: 

Handsaming: 

Framlegg frå N.Øvreås-FRP: 

Ber om utsettelse av saken og ber administrasjonen komme med flere forslag på alternativ 

tomter/ redusere kostnad ved ombygging av nåværende stasjon. 

 

Framlegget fekk 5 røyster og fall (M.Færø-uavh., T.Sletten-Hansen-uavh., Y.Walaker-FRP, 

I.Fjeldsbø-H og N.M.Aaland-H) mot 8 røyster. 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 025/23 innstilling: 

Kommunestyret vedtek ombygging av eksisterande brann- og driftsstasjon på Manger, slik 

det ligg føre i saka. Oppstart i 2023. 

Det vert løyvd 44,6 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert gjennom auka låneopptak. 

Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Handsaming: 

Saka er trekt. 

 

040/23: Godkjenning av framforhandla forslag til utbyggingsavtale med Kvassnesvegen 33 AS 

og bruk av forskotteringsmidlar 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner vedlagt utbyggingsavtale med Kvassnesvegen 33 AS for felt 

BKB2 i områdeplan for Knarvik, og vedtek å forskottere kr 6 990 525,- for gjennomføring av 

avtalen.  

Avtalen blir lagt ut til offentleg ettersyn med 30 dagars frist for merknader jfr. pbl §17-4 

andre ledd.  

Alver formannskap 16.03.2023: 

Handsaming: 

Tillegg: 

.........BKB2 i områdeplan for Knarvik, i tråd med vedtak i kommunestyret ...... 

Kommunedirektøren sitt framlegg med tillegg vart samrøystes vedteke. 



 

FO- 024/23 innstilling: 

Kommunestyret godkjenner vedlagt utbyggingsavtale med Kvassnesvegen 33 AS for felt 

BKB2 i områdeplan for Knarvik, i tråd med vedtak i kommunestyret, og vedtek å forskottere 

kr 6 990 525,- for gjennomføring av avtalen.  

Avtalen blir lagt ut til offentleg ettersyn med 30 dagars frist for merknader jfr. pbl §17-4 

andre ledd.  

Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedtke. 

 

KO- 040/23 Vedtak: 

Kommunestyret godkjenner vedlagt utbyggingsavtale med Kvassnesvegen 33 AS for felt 

BKB2 i områdeplan for Knarvik, i tråd med vedtak i kommunestyret, og vedtek å forskottere 

kr 6 990 525,- for gjennomføring av avtalen.  

Avtalen blir lagt ut til offentleg ettersyn med 30 dagars frist for merknader jfr. pbl §17-4 

andre ledd.  

041/23: Klage på vedtak om mindre endring av reguleringsplan for Mjåtveitmarka 

næringsområde – PlanID 1256 2012 0001 

KOMMUNEDIREKTØREN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK 

Klagen frå Mjåtveitelvens foreining, datert 01.11.2022 og mottatt 02.11.2022, samt klagen 

frå nabo, Kjetil Tufte – gbnr 322/71, datert 07.11.2022 og mottatt 08.11.2022, i sak 22/682, 

vert ikkje teke til følgje. 

Løyve til endring etter forenkla prosess av reguleringsplan av 19.10.2022 vert oppretthalden 

og lyder:  

«Alver kommune godkjenner søknad om endring etter forenkla prosess av 

reguleringsplan for Mjåtveit Næringsområde gnr. 322 bnr. 218 mfl., med planID: 1256 

2012 0001, slik det går fram av plankart datert 06.07.2022 og føresegner datert 

06.07.2022. Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslova § 12-14.» 

Grunngjevinga går fram av saksutgreiinga. 

Heimel for vedtaket er forvaltningslova § 33 og plan- og bygningslova §12-14.  

Utval for areal, plan og miljø 08.02.2023: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

APM- 032/23 innstilling: 

Klagen frå Mjåtveitelvens foreining, datert 01.11.2022 og mottatt 02.11.2022, samt klagen 

frå nabo, Kjetil Tufte – gbnr 322/71, datert 07.11.2022 og mottatt 08.11.2022, i sak 22/682, 

vert ikkje teke til følgje. 

Løyve til endring etter forenkla prosess av reguleringsplan av 19.10.2022 vert oppretthalden 

og lyder:  

«Alver kommune godkjenner søknad om endring etter forenkla prosess av 

reguleringsplan for Mjåtveit Næringsområde gnr. 322 bnr. 218 mfl., med planID: 1256 



2012 0001, slik det går fram av plankart datert 06.07.2022 og føresegner datert 

06.07.2022. Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslova § 12-14.» 

Grunngjevinga går fram av saksutgreiinga. 

Heimel for vedtaket er forvaltningslova § 33 og plan- og bygningslova §12-14.  

Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Handsaming: 

Saka er trekt. 

 

042/23: Planinitiativ til avklaring - Detaljregulering Holme Aust, gbnr. 310/5,14 mfl. 

KOMMUNEDIREKTØREN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
«Alver kommunestyre stansar privat planinitiativ for oppstart av detaljregulering ved Holme 

Aust, gbnr. 310/5,14 mfl. Vedtaket er fatta med heimel i plan- og bygningslova § 12-8 andre 

ledd.». 

Utval for areal, plan og miljø 15.03.2023: 

Handsaming: 

Utvalet var på synfaring før møtet tok til. 

 

Framlegg frå Sveinung Toft-V: 

Alver kommunestyre støttar det private planinitiativet for oppstart av detaljregulering ved 

Holme Aust, gbnr. 310/5,14 mfl. Vedtaket er fatta med heimel i plan- og bygningslova § 12-8 

andre ledd.» 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

Kommunedirektøren sitt framlegg fekk ingen røyster og fall. 

 

APM- 042/23 innstilling: 

Alver kommunestyre støttar det private planinitiativet for oppstart av detaljregulering ved 

Holme Aust, gbnr. 310/5,14 mfl. Vedtaket er fatta med heimel i plan- og bygningslova § 12-

8 andre ledd.» 

 

Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Handsaming: 

Spm om habilitet frå Laila Bjørge som har delteke i sakshandsaminga. Kommunestyret gjorde 

samrøystes vedtak om at L.Bjørge er inhabil i denne saka.  

Framlegg M.Morken-SV: 

Alver kommunestyre stansar privat planinitiativ for oppstart av detaljregulering ved Holme 

Aust, gbnr. 310/5,14 mfl. Vedtaket er fatta med heimel i plan- og bygningslova § 12-8 andre 

ledd. 

 

Framlegget fekk 4 røystr og fall (M.Morken-SV, M.G.Berge-SV, L.Johnsen-MDG og A.Helle-R) 

 

Innstillinga frå utval for areal, plan og miljø vart vedteke med 37 røyster, mot 4 røyster 

(M.Morken-SV, M.G.Berge-SV, L.Johnsen-MDG og A.Helle-R) 

 

KO- 042/23 Vedtak: 

Alver kommunestyre støttar det private planinitiativet for oppstart av detaljregulering ved 

Holme Aust, gbnr. 310/5,14 mfl. Vedtaket er fatta med heimel i plan- og bygningslova § 12-

8 andre ledd.» 

 

 



043/23: Endring i gebyrforskrift for 2023 for punkt om grensejustering og klargjering av grenser  

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Alver formannskap gjev si innstilling og legg ut forslag til endra gebyr for grensejustering og 

klargjering av grense i Forskrift om gebyr for plan, byggesak, oppmåling, seksjonering, 

landbruk og saker etter forureiningsforskrifta for Alver kommune for 2023 på høyring, jf. 

forvaltningslova § 37.  

Alver kommunestyre vedtar endra gebyr for grensejustering og klargjering av grense i 

Forskrift om gebyr for plan, byggesak, oppmåling, seksjonering, landbruk og saker etter 

forureiningsforskrifta for Alver kommune for 2023.  

Alver formannskap 16.03.2023: 

Handsamning: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 

FO- 023/23 innstilling: 

Alver formannskap gjev si innstilling og legg ut forslag til endra gebyr for grensejustering og 

klargjering av grense i Forskrift om gebyr for plan, byggesak, oppmåling, seksjonering, 

landbruk og saker etter forureiningsforskrifta for Alver kommune for 2023 på høyring, jf. 

forvaltningslova § 37.  

Alver kommunestyre vedtar endra gebyr for grensejustering og klargjering av grense i 

Forskrift om gebyr for plan, byggesak, oppmåling, seksjonering, landbruk og saker etter 

forureiningsforskrifta for Alver kommune for 2023.  

Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 043/23 Vedtak: 

Alver kommunestyre vedtar endra gebyr for grensejustering og klargjering av grense i 

Forskrift om gebyr for plan, byggesak, oppmåling, seksjonering, landbruk og saker etter 

forureiningsforskrifta for Alver kommune for 2023.  

044/23: 17. mai Alver, folkemøtet ved Meland kyrkje 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommunestyre tek tilbakemeldingane frå medarrangørane i 17. mai-komiteen for 

folkemøtet ved Meland kyrkje, og foreldregruppene ved skulane, til etterretning.   

Alver kommune avsluttar formelt si deltaking i 17. mai-komiteen for folkemøtet ved Meland 

kyrkje. 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 14.03.2023: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

OKK- 027/23 innstilling: 

Alver kommunestyre tek tilbakemeldingane frå medarrangørane i 17. mai-komiteen for 

folkemøtet ved Meland kyrkje, og foreldregruppene ved skulane, til etterretning.   

Alver kommune avsluttar formelt si deltaking i 17. mai-komiteen for folkemøtet ved Meland 

kyrkje. 

 



Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Handsaming: 

Framlegg frå M.Morken-SV: 

Saka vert utsett. Kommunestyret bed om ei sak der kommunen sin rolle i 17. mai feiringa i 

Alver kommune vert utgreidd. 

 

Framlegget fekk 16 røyster og fall (Ø.Bratshaug-H, A.Byrknes-KRF, E.M.Dale-KRF, F.Frantzen-KRF, 

J.V.Sakseide-KRF, S.Vatnøy-KRF, S.Lavik-KRF, A.S.Håland-MDG, L.Johnsen-MDG, A.Helle-R, 

L.Bjørge-SP, S.Knudsen-SP, M.Morken-SV, M.G.Bege-SV, H.Breivik-uavh.og K.O.Larsen-uavh.) 

 

Tilleggsframlegg frå L.Taule-SP: 

Kommunestyret oppmodar lag og organisasjonar i tidlegare Meland kommune om å koma 

saman og drøfta ei vidareføring av det tradisjonsrike folkemøtet på 17. mai ved Meland 

kyrkje. 

 

Tilleggsframlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Innstillinga frå utval for oppvekst, kunnskap og kultur vart vedteke med 37 røyster, mot 7 

røyster (A.Byrknes-KRF, S.Vatnøy-KRF, S.Lavik-KRF, A.S.Håland-MDG, M.Morken-SV, M.G.Berge-

SV og K.O.Larsen-uavh.) 

 

KO- 044/23 Vedtak: 

Alver kommunestyre tek tilbakemeldingane frå medarrangørane i 17. mai-komiteen for 

folkemøtet ved Meland kyrkje, og foreldregruppene ved skulane, til etterretning.   

Alver kommune avsluttar formelt si deltaking i 17. mai-komiteen for folkemøtet ved Meland 

kyrkje. 

Kommunestyret oppmodar lag og organisasjonar i tidlegare Meland kommune om å koma 

saman og drøfta ei vidareføring av det tradisjonsrike folkemøtet på 17. mai ved Meland 

kyrkje. 

 

045/23: Plan for legetenesta 2023-2026 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtar Plan for legetenesta 2023-2026 slik den ligg føre. 

Eldreråd 13.03.2023: 

Handsaming: 

Tord Moltumyr-tenesteleiar lege- og rehabiliteringstenesta orienterte og svara på spørsmål. 

Det vart sett fram følgjande felles framlegg til uttale: 

Eldrerådet sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak med følgjande tillegg: 

 

- Eldrerådet ser det som viktig å oppretthalda ei desentralistert legeteneste slik det kjem fram i 

Plan for legetenesta 2023-2026. 

 

- Eldrerådet meiner kommunen må påvirka sentrale styresmakter til å få gjort noko med 

flaskehalsen knytt til LIS 1-ordninga (lege i spesialisering - del 1). 

 

Eldrerådet vedtok samrøystes felles framlegg til uttale. 

 

ER- 015/23 uttale: 

Eldrerådet sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak med følgjande tillegg: 

- Eldrerådet ser det som viktig å oppretthalda ei desentralistert legeteneste slik det kjem 

fram i Plan for legetenesta 2023-2026. 

- Eldrerådet meiner kommunen må påvirka sentrale styresmakter til å få gjort noko med 



flaskehalsen knytt til  LIS 1-ordninga (lege i spesialisering - del 1). 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 13.03.2023: 

Handsaming: 

Fellesframlegg:  

Rådet takkar for ein god og gjennomarbeidd plan. Det må visast fleksibilitet m.o.t. om legar 

er næringsdrivande eller tilsette av kommunen. Det må og stillast nok midlar til rådvelde, slik 

at legetenesta vert stabil og omfattande nok. Rådet støttar vegvala i kapittel 5, særleg 5.1 

om fastlege nær innbyggjarane. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

RMNF- 014/23 uttale: 

     Rådet takkar for ein god og gjennomarbeidd plan. Det må visast fleksibilitet m.o.t. om 

legar er næringsdrivande eller tilsette av kommunen. Det må og stillast nok midlar til 

rådvelde, slik at legetenesta vert stabil og omfattande nok. Rådet støttar vegvala i kapittel 

5, særleg 5.1 om fastlege nær innbyggjarane. 

 

Utval for helse og omsorg 14.03.2023: 

Handsaming: 

Tord Moltumyr-tenesteleiar lege- og rehabiliteringstenesta orienterte og svara på spørsmål. 

Det vart sett fram følgjande felles framlegg til innstilling:  

Kommunestyret vedtar Plan for legetenesta 2023-2026 slik den ligg føre. 

Utval for helse og omsorg sluttar seg til uttalane frå eldrerådet og RMNF. 

 

Utvalet vedtok samrøystes felles framlegg til innstilling sett fram i møtet. 

 

HO- 021/23 innstilling: 

Kommunestyret vedtar Plan for legetenesta 2023-2026 slik den ligg føre. 

Utval for helse og omsorg sluttar seg til uttalane frå eldrerådet og RMNF. 

 

Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Handsaming: 

Innstillinga frå utval for helse og omsorg vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 045/23 Vedtak: 

Kommunestyret vedtar Plan for legetenesta 2023-2026 slik den ligg føre. 

Kommunestyret sluttar seg til uttalane frå eldrerådet og RMNF. 

 

046/23: Endring i politisk styringsstruktur og reglement jf.vedtak i KO sak 182/22 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Politisk styringsstruktur og reglement, gjeldande frå oktober 2023, vert vedteke som det ligg 

føre til saka. 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 07.02.2023: 

Handsaming: 

Framlegg frå Laila Bjørge-Sp: 

I ein kommune av Alver sin storleik og med dei omfattande utfordringane vi står ovanfor 

meiner utvalet det er til innbyggjarane sitt beste at det store tenesteområdet som helse og 

omsorg utgjer, vert styrt gjennom eit eige utval. Med 41 folkevalde vert fordelinga mellom 

utvala då slik: 

11 personar i Formannskapet 

7 personar i kvart av utvala for 

- Helse- og omsorg 

- Næring 



- Oppvekst, kunnskap og kultur 

- Areal, plan og miljø 

2 personar i Kontrollutvalet 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

OKK- 022/23 uttale: 

     I ein kommune av Alver sin storleik og med dei omfattande utfordringane vi står ovanfor 

meiner utvalet det er til innbyggjarane sitt beste at det store tenesteområdet som helse og 

omsorg utgjer, vert styrt gjennom eit eige utval. Med 41 folkevalde vert fordelinga mellom 

utvala då slik: 

11 personar i Formannskapet 

7 personar i kvart av utvala for 

- Helse- og omsorg 

- Næring 

- Oppvekst, kunnskap og kultur 

- Areal, plan og miljø 

2 personar i Kontrollutvalet 

 

Utval for helse og omsorg 07.02.2023: 

Handsaming: 

May-Irene Wergeland-SP sette fram følgjande framlegg til uttale: 

I ein kommune av Alver sin storleik og med dei omfattande utfordringane vi står ovanfor 

meiner utvalet det er til innbyggjarane sitt beste at det store tenesteområdet som helse og 

omsorg utgjer, vert styrt gjennom eit eige utval. Med 41 folkevalde vert fordelinga mellom 

utvala då slik: 

11 personar i Formannsskapet 

7 personar i kvart av utvala for 

- Helse- og omsorg 

- Næring 

- Oppvekst, kunnskap og kultur 

- Areal, plan og miljø 

2 personar i Kontrollutvalet 

 

Framlegget frå M.I. Wergeland fekk 4 røyster (M.I. Wergeland-SP, S. Knudsen-SP, T. Helland-SP, 

A. Helle-R) og vart vedteke mot 3 røyster (K.Gjetle Floen-AP, K. Vikebø Nesse-AP, R. Bø-H) 

 

HO- 014/23 uttale: 

I ein kommune av Alver sin storleik og med dei omfattande utfordringane vi står ovanfor 

meiner utvalet det er til innbyggjarane sitt beste at det store tenesteområdet som helse og 

omsorg utgjer, vert styrt gjennom eit eige utval. Med 41 folkevalde vert fordelinga mellom 

utvala då slik: 

11 personar i Formannsskapet 

7 personar i kvart av utvala for 

- Helse- og omsorg 

- Næring 

- Oppvekst, kunnskap og kultur 

- Areal, plan og miljø 

2 personar i Kontrollutvalet 

 

Utval for areal, plan og miljø 08.02.2023: 

Handsaming: 

Framlegg frå Vigdis Villanger-Sp: 

I ein kommune av Alver sin storleik og med dei omfattande utfordringane vi står ovanfor 

meiner utvalet det er til innbyggjarane sitt beste at det store tenesteområdet som helse og 

omsorg utgjer, vert styrt gjennom eit eige utval. Med 41 folkevalde vert fordelinga mellom 



utvala då slik: 

11 personar i Formannsskapet 

7 personar i kvart av utvala for 

- Helse- og omsorg 

- Næring 

- Oppvekst, kunnskap og kultur 

- Areal, plan og miljø 

2 personar i Kontrollutvalet 

Framlegget fekk 3 røyster og fall (Vigdis Villanger-Sp, Sveinung Toft-V, Ståle Hopland-Uavh) 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart vedteke med 5 røyster (Malin Andvik-Krf, Anne Grete 

Eide-Ap, Kenneth Murberg-H, Heine Fyllingsnes-H, Henning Fyllingsnes-H) 

 

 

APM- 035/23 uttale: 

Politisk styringsstruktur og reglement, gjeldande frå oktober 2023, vert vedteke som det ligg 

føre til saka. 

Utval for næringsutvikling og drift 08.02.2023: 

Handsaming: 

Olav Steinar Namtvedt-SP sette fram følgjande framlegg til uttale: 

I ein kommune av Alver sin storleik og med dei omfattande utfordringane vi står ovanfor 

meiner utvalet det er til innbyggjarane sitt beste at det store tenesteområdet som helse og 

omsorg utgjer, vert styrt gjennom eit eige utval. Med 41 folkevalde vert fordelinga mellom 

utvala då slik: 

11 personar i Formannskapet 

7 personar i kvart av utvala for - Helse- og omsorg - Næring - Oppvekst, kunnskap og kultur - 

Areal, plan og miljø 

2 personar i Kontrollutvalet 

 

Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg til uttale: 

Utval for næringsutvikling og drift støttar framlegget til oppdatert politisk styringsstruktur, med 

følgjande endring: 

- Under punkt 5.1, blir første setning endre til “Utvalet skal ha 9 medlemmer…” 

- Under punkt 7.1, blir første setning endra til “Utvalet skal ha 9 medlemmer…” 

 

O.S. Namtvedt sitt framlegg fekk 1 røyst og fall. 

S. Lavik sitt framlegg fekk 1 røyst og fall. 

Kommunedirektøren sitt framlegg fekk 5 røyster og vart vedteke mot 1 røyst (O.S. Namtvedt-

SP) 

 

ND- 004/23 uttale: 

Utvalet sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak. 

 

Alver formannskap 09.02.2023: 

Handsaming: 

Ettersendt korrigert vedlegg dat.08.02.2023 erstattar opprinneleg utsendt vedlegg. 

Framlegg frå J.Hellestveit-SP: 

I ein kommune av Alver sin storleik og med dei omfattande utfordringane vi står ovanfor 

meiner kommunestyret det er til innbyggjarane sitt beste at det store tenesteområdet som 

helse og omsorg utgjer, vert styrt gjennom eit eige utval. Med 41 folkevalde vert fordelinga 

mellom utvala då slik: 

 11 personar i Formannskapet 

 7 personar i kvart av utvala for 

 - Helse- og omsorg 



 - Næring 

 - Oppvekst, kunnskap og kultur 

 - Areal, plan og miljø 

 2 personar i Kontrollutvalet 

 

Framlegget fekk 5 røyster og fall (L.Johnsen-MDG, J.Hellestveit-SP, S.Sekkingstad-SP, 

M.Klementsen-uavh.og T.Sletten-Hansen-uavh.) 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart vedteke med 8 røyster (N.Bognøy-AP, Ø.Oddekalv-AP, 

N.Øvreås-FRP, I.Fjeldsbø-H, N.M.Aadland-H, A.Hetlebakke-KRF, S.Lavik-KRF og M.Færø-uavh.). 

 

FO- 015/23 innstilling: 

Politisk styringsstruktur og reglement, gjeldande frå oktober 2023, vert vedteke som det ligg 

føre til saka. 

Alver kommunestyre 23.02.2023: 

Handsaming: 

Framlegg: 

Saka vert utsett til neste kommunestyremøte. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 026/23 Vedtak: 

Saka er utsett til neste kommunestyremøte. 

 

Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Handsaming: 

Tilleggsframlegg frå L.Bjørg-SP: 

I ein kommune av Alver sin storleik og med dei omfattande utfordringane ein står ovanfor 

meiner me at det er til innbyggjarane sitt beste at det store tenesteområdet som helse og 

omsorg utgjer, vert styrt gjennom eit eige utval. Me ynskjer å halda oppe dagens utvalstruktur. 

  

Foreslått fordeling mellom utvala med 41 folkevalde vert : 

11 personar i Formannskapet 

7 personar i kvart av utvala for 

- Helse- og omsorg 

- Næring 

- Oppvekst, kunnskap og kultur 

- Areal, plan og miljø 

2 personar i Kontrollutvalet 

 

Framlegget fekk 19 røyster og fall (A.S.Håland-MDG, L.Johnsen-MDG, A.Helle-MDG, 

J.Hellestveit-SP, L.Bjørge-SP, L.Taule-SP, M.B.Gjerde-SP,  S.Sekkingstad-SP, S.Knudsen-SP, 

T.Helland-SP, V.Villanger-SP, M.Morken-SV, M.G.Berge-SV, Aa.Karlsen-uavh., H.Breivik-uavh., 

H.Dale-uavh., K.O.Larsen-uavh.T.Sletten-Hansen-uavh.og S.Toft-V) 

 

Innstillinga frå formannskapet vart vedteke med 24 røyster, mot 19 røyster. 

 

KO- 046/23 Vedtak: 

Politisk styringsstruktur og reglement, gjeldande frå oktober 2023, vert vedteke som det ligg 

føre til saka. 

 

 

 



047/23: Kjøp av kommunale bustader, utvida ramme for 2023 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret løyver 80 mill. kr til investering av nye bustader. Dette vert finansiert med 

15,5 mill. kr i mva-refusjon, 20,6 mill. kr frå avsette midlar på investeringsfond bustader og 

43,9 mill. kr i auka låneopptak. 

Alver formannskap 16.03.2023: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 026/23 innstilling: 

Kommunestyret løyver 80 mill. kr til investering av nye bustader. Dette vert finansiert med 

15,5 mill. kr i mva-refusjon, 20,6 mill. kr frå avsette midlar på investeringsfond bustader og 

43,9 mill. kr i auka låneopptak. 

Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Handsaming: 

Framlegg frå I.Fjeldsbø-H og N.M.Aadland-H: 

Saka blir utsett. Administrasjonen blir beden om å gå aktivt ut i leigemarknaden for å finne 

eigna bustader til føremålet. 

 

Framlegget fekk 10 røyster og fall (I.Fjeldsbø-H, N.M.Aadland-H, Henning Fyllingsnes-H, 

K.Murberg-H, Ø.Bratshaug-H, R.Bø-H, S.Røskeland-H, H.Breivik-uavh., K.O.Larsen-uavh.og 

T.Sletten-Hansen-uavh.) 

 

Framlegg frå N.M.Aadland-H: 

Administrasjonen blir beden om å gå aktivt ut i leigemarknaden for å finne eigna bustader til 

føremålet. 

 

Framlegget vart vedteke med 36 røyster, mot 6 røyster (N.Bognøy-AP, A.S.Håland-MDG, 

L.Johnsen-MDG, A.Helle-R, M.Morken-SV og M.G.Berg-SV) 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 047/23 Vedtak: 

Kommunestyret løyver 80 mill. kr til investering av nye bustader. Dette vert finansiert med 

15,5 mill. kr i mva-refusjon, 20,6 mill. kr frå avsette midlar på investeringsfond bustader og 

43,9 mill. kr i auka låneopptak. 

Administrasjonen blir beden om å gå aktivt ut i leigemarknaden for å finne eigna bustader 

til føremålet. 

 

048/23: Strategi for sal av sentrale kommunale eigedomar 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret sluttar seg til strategien som er lista opp under «Omtale av delområda i 

områdeplanen for Knarvik (kommunal grunn)» og held fast ved det strategiske eigarskapet 

i Alversund. 

Alver formannskap 16.03.2023: 

Handsaming: 

Fellesframlegg: 

Kommunestyret ber om at område G av Geco-tomta vert lagt ut for sal, og at det vert starta 

reguleringsplan for område I av Geco-tomta for å klargjere for sal. Reguleringa må skje i 

dialog med Alver Tomteselskap og område A i strategien. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 



Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 027/23 innstilling: 

Kommunestyret sluttar seg til strategien som er lista opp under «Omtale av delområda i 

områdeplanen for Knarvik (kommunal grunn)» og held fast ved det strategiske eigarskapet 

i Alversund. 

Kommunestyret ber om at område G av Geco-tomta vert lagt ut for sal, og at det vert 

starta reguleringsplan for område I av Geco-tomta for å klargjere for sal. Reguleringa må 

skje i dialog med Alver Tomteselskap og område A i strategien. 

 

Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Handsaming: 

Forslag frå A.Byrknes-KRF: 

Endring i siste del av framlegget: 

Reguleringa må skje i dialog med Alver Tomteselskap og at område A og I reguleres i ein 

plan. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

Framlegg frå J.Hellestveit-SP: 

Kommunestyret ber om at det vert starta detaljregulering av gamle Alversund skule etter 

kommuneplanen sin arealdel er vedtatt.  

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Innstillinga frå formannskapet vart vedteke med 33 røyster, mot 7 røyster (A.S.Håland-MDG, 

L.Johnsen-MDG, A.Helle-R, L.Bjørge-SP, S.Knudsen-SP, M.Morken-SV og M.G.Berge-SV) 

 

Framlegg frå A.Helle-R: 

Kommunestyret sluttar seg til strategien som er lista opp under «Omtale av delområda i 

områdeplanen for Knarvik (kommunal grunn)» og held fast ved det strategiske eigarskapet i 

Alversund. Kommunestyret opnar ikkje for sal av kommunale eigendomar i Knarvik før 

kommunen sitt eige arealbehov er avklart gjennom pågåande arbeid i bustadplan og 

kommuneplanen sin arealdel. 

 

Framlegget fekk 7 røyster og fall (A.S.Håland-MDG, L.Johnsen-MDG, A.Helle-R, L.Bjørge-SP, 

S.Knudsen-SP, M.Morken-SV og M.G.Berge-SV) 

 

KO- 048/23 Vedtak: 

Kommunestyret sluttar seg til strategien som er lista opp under «Omtale av delområda i 

områdeplanen for Knarvik (kommunal grunn)» og held fast ved det strategiske eigarskapet 

i Alversund. 

Kommunestyret ber om at område G av Geco-tomta vert lagt ut for sal, og at det vert 

starta reguleringsplan for område I av Geco-tomta for å klargjere for sal. Reguleringa må 

skje i dialog med Alver Tomteselskap og område A i strategien. 

Reguleringa må skje i dialog med Alver Tomteselskap og at område A og I reguleres i ein 

plan. 

Kommunestyret ber om at det vert starta detaljregulering av gamle Alversund skule etter 

kommuneplanen sin arealdel er vedtatt.  

 

 

 



049/23: Forståing av intensjonsavtale om bygging av ny kyrkje på Frekhaug.   

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret stadfester intensjonsavtalen og vil i økonomiplanarbeidet vurdere om det 

er mogleg å prioritere kjøp av tomt og bygging av ny arbeidskyrkje sett opp mot andre 

investeringsprosjekt.  

Alver formannskap 16.03.2023: 

Handsaming: 

Framlegg frå A.Byrknes-KRF: 

«Kommunestyret stadfester intensjonsavtalen om kjøp av tomt til kyrkje på Frekhaug. 

Kommunestyret presiserer at der ikkje er økonomi til å finansiere bygging av ei arbeidskyrkje 

no.» 

 

Framlegget vart vedteke med 7 røyster (Y.Walaker-FRP, I.Fjeldsbø-H, N.M.Aadland-H, 

A.Byrknes-KRF, M.Andvik-KRF, J.Hellestveit-SP og S.Sekkingstad-SP) 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg fekk 6 røyster og fall (N.Bognøy-AP, Ø.Oddekalv-AP, 

N.Øvreås-FRP, L.Johnsen-MDG, M.Færø-uavh.og T.Sletten-Hansen-uavh.) 

 

FO- 029/23 innstilling: 

«Kommunestyret stadfester intensjonsavtalen om kjøp av tomt til kyrkje på Frekhaug. 

Kommunestyret presiserer at der ikkje er økonomi til å finansiere bygging av ei arbeidskyrkje 

no.» 

 

Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Handsaming: 

Framlegg frå N.Bognøy-AP: 

Kommunestyret stadfester intensjonsavtalen og vil i økonomiplanarbeidet vurdere om det er 

mogleg å prioritere kjøp av tomt og bygging av ny arbeidskyrkje sett opp mot andre 

investeringsprosjekt. 

 

Framlegget fekk 11 røyster og fall (A.Sylta-AP, J.Borlaug-AP, K.Floen-AP, K.Nesse-AP,N.Bognøy-

AP, T.Skurtveit-AP, A.Helle-R, M.Morken-SV, M.G.Berge-SV, Aa.Karlsen-uavh.og S.Toft-V) 

 

Innstillinga frå formannskapet vart vedteke med 29 røyster, mot 11 røyster. 

 

KO- 049/23 Vedtak: 

«Kommunestyret stadfester intensjonsavtalen om kjøp av tomt til kyrkje på Frekhaug. 

Kommunestyret presiserer at der ikkje er økonomi til å finansiere bygging av ei arbeidskyrkje 

no.» 

 

050/23: Melding/orientering til kommunestyret 30.03.2023 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Meldinga vert teke til orientering. 

Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 050/23 Vedtak: 

Meldinga er teke til orientering. 

 

 



051/23: Spørsmål/interpellasjonar til kommunestyret 30.03.2023 

 

Alver kommunestyre 30.03.2023: 

Behandling: 

Spørsmål frå Nina Øvreås-FRP ved Yngve Walaker FRP 

Kommunestyret fikk orientering om at det var ingen tømme stasjon for bobil og 

campingvogner i vår kommune. 

Det er pålagt å ha en slik tømme stasjon. 

Har vi plan for å få dette på plass? Når og hvor? 

Har vi en plan for tømme stasjon for båter? 

 

SVAR FRÅ ORDFØRAR: 

Bobilplassen.no legg ut oversikt over tømmestasjonar i Norge. Alver kommune har ikkje 

etablert slikt anlegg. Hovudgrunnen er at det fins tømmestasjonar for bubilar i nærleiken, og 

situasjonen har ikkje vore definert som kritisk i Alver, eller nødvendig, som lovtekstene seier, 

forureiningslova § 26:  

«….Kommunen skal også sørge for nødvendige anlegg for tømming av avløpsvann fra 

bobiler, fritidsbåter m.v.»  

Det er tømmestasjonar for bubilar på Hylkje i Bergen, Mastrevik i Austrheim, Haugsvær i 

Masfjorden og Mo i Modalen.  

Når det gjeld tømmestasjon for båtar, er det tømmestasjonar i Florø, Hardbakke i Solund, i 

Bergen (Bergen Havn AS) og på Stord. Bergen Havn AS ivaretar m.a. Alver sine oppgåver på 

dette området.  

Spørsmålet har vore reist i kommunestyret i Alver tidlegare. Kommunedirektøren har orientert 

om at slike anlegg må finansierast særskilt, utanom vatn- og avløpsområdet. Kommunen kan 

fastsette gebyr for å dekke kapitalkostnadene og kostnadene til tømming og drifta elles, jf 

forureiningslova § 34 om avfallsgebyr. Kommunedirektøren har førebels ikkje vurdert å 

prioritere denne  investeringa i framlegg til økonomiplan, og har heller ikkje foreslått å melde 

inn eit planarbeid i planstrategien i så måte. 

 

Spørsmål frå A.Byrknes-KRF: 

Det har den siste tida vore fleire oppslag der fritids/sportsfiskararar opplever å få fisk som er full 

av fiskefor frå oppdrettsnæringa. 

I Avisa Nordhordland kunne vi lese om Øystein Angelskår som opplevde dette, og som fekk 

kome I dialog med Eide Fjordbruk og sett korleis dei arbeider. 

Det var også nyleg eit lesarinnlegg der ein aktiv samfunnsdebattant, Rune Chr. Tollefsen skreiv 

om fangst av villfisk som er full av pellet. 

Han stiller bla spørsmålet kvifor skjer dette? 

 

Ordførar: KrF tenkjer at det er viktig ? kome i dialog med oppdrettsnæringa i Alver kommune 

på bakgrunn av dette som fleire fiskarar i våre farvatn opplever. Det er viktig for 

innbyggjarane at dei får svar på kvifor dette skjer, og kva løysingar næringa har på denne 

utfordringa som vi ikkje ynskjer skjer. 

 

Spørsmål: 

Vil ordførar ta initiativ til eit dialogmøte med havbruksnæringa, gjerne i samarbeid med utval 

for næringsutvikling og drift? 

 

SVAR FRÅ ORDFØRAR: 

Ordførar har sett artiklane og lesarinnlegga media som spørsmålsstillar viser til.  

I etterkant av desse, har ordførar hatt dialog med oppdrettsnæringa, og i denne dialogen 

vart vi samd om å invitere selskapa som driv oppdrettsnæring i Alver kommune til eit møte.  

Ordførar hadde eit møte med nokre av selskapa i går (onsdag). I dette møtet vart vi einig om 

å fortsetje dialogen, og ordførar vil invitere til eit nytt møte med oppdrettsnæringa og 

yrkesfiskarar for å gå nærmare inn i problemstillinga, utfordringa og få fakta på bordet.   

I møtet i går var oppdrettsnæringa tydeleg på at vi har same mål, og det er eit godt miljø og 

klima i fjorden.  



Spørsmål frå I.Fjeldsbø-H: 

Sjølvmord og sjølvmordsforsøk er dessverre ein utfordring både i Norge og i Alver kommune. 

Hagelsundsbrua har vore og er åstaden for fleire uheldige hendingar med sjølvmord og 

sjølvmordsforsøk. 

Dette er ein alvorleg problematikk som har store konsekvensar for dei det rammar, så vel som 

deira familie og vener. 

Vi i Alver kommune må ta tak i dette og jobbe aktivt for å hindre at det skjer igjen. 

Eg vil gjerne spørja ordføraren: 

1. Kva gjer kommunen med denne problematikken? Er det planlagt å setta inn tiltak på brua 

for å hindra sjølvmord? 

2. Kan me gå i dialog med fylkeskommunen/staten for å få dei til å bidra med sikring av brua, 

og akter Ordførar å gjere dette? 

 

SVAR FRÅ ORDFØRAR: 

Psykisk helse er eit viktig tema som kommunestyret og ordførar har vore opptatt av. Som 

spørsmålsstillar skriv, er det viktig at vi arbeidar aktivt med å førebyggje sjølvmord. Ordførar og 

varaordførar tok opp temaet i eit møte med kommunedirektør i slutten av februar. 

Ordførar har vore i dialog med politiet, som har tatt tak i saka, og sikring av Hagelsundbrua er 

meldt inn til politirådsmøte i april. Førebygging av sjølvmord har vore tema i fleire 

politirådsmøter tidlegare. 

Alver kommune arbeider bredt og tverrfaglig både innenfor helse og omsorg og oppvekt 

med forebyggende tiltak knyttet til psykisk helse. Ordførar har bedt kommunedirektør om ei 

heilskapleg oversikt over tiltak knytt til psykisk helse, men vil her melde to prosjekt som Alver 

kommune arbeidar med:   

Psykisk helse- og rus er mellom anna med i eit prosjekt saman med Bergen kommune, Askøy 

kommune, Bjørnafjorden kommune og Voss kommune som heiter #aldrialene. I dette 

prosjektet ser ein saman på tiltak for å forebygge sjølvmord.  

Tilsette i psykisk helse- og rus skal og gjennomføre obligatorisk VIVAT kurs (kurs i 

sjølvmordsforebygging) frå hausten. Har i tid hatt tilbodet, men ikkje vert obligatorisk før no.  

 

Spørsmål frå K.Murberg-H: 

Innledning: 

I kommunestyret den 1.2.2023 sak 25/23 organisasjonsprosjekt Alver kommune, ble det gjort 

vedtak med formål: «Det må snarast setjast i gong eit prosjekt i heile kommuneorganisasjonen 

der målet er å finne ei berekraftig og framtidsretta drift av kommunen. Ei kontinuerleg 

forbetring der ein bla tar metoden LEAN i bruk skal vurderas» 

 

Sak: 

På kommunen sin hjemmeside er det lyst ut flere nye stillinger, benevnt som «nyopprettede 

stillinger». 

Av disse er det 7 årsverk knyttet til sjukeheimar, stilling benevnt som driftsansvarlig. 

Og det er 7 stillinger knyttet til heimeteneste, stillinger benevnt som fagansvarlig. 

 

Slik dette kan forstås, så er det allerede iverksatt ei omorganisering i kommunen, som 

innebærer minimum 14 nye årsverk. 

Det er rimelig å legge til grunn en kostnad på 1 mill. per stilling inkl. sos. Kost, og i tillegg 

kommer andre personellkostnader. 

Kommunen pådrar seg altså en kostnad som følge av en omorganisering på antagelig 15. 

millioner årlig. 

 

Spørsmål: 

1) Hvordan henger dette sammen med vedtaket i kommunestyret? 

2) Hvordan henger dette sammen med det som er beskrevet som en økonomisk utfordrende 

situasjon?  

3) Gjenspeiler dette romsligheten i alle kommunens budsjetter? 

4) Er det iverksatt andre lignende prosjekter, med tilsvarende økonomiske konsekvenser? 

 



SVAR FRÅ ORDFØRAR: 

Stillingane er lyst ut på grunn av økende vedtak og tjenestebehov i Heimetenesta og 

Sjukeheimstenesta. Fag/driftsansvarleg er operative stillingar i drifta med stillingskode for 

særaldersgrense. 

De nye årsverkene er for å kunne gi faglig forsvarlige tjenester og for å fylle de lovmessige 

krava til tjenesteområdene.  

Stillinga er lyst for å kunne gi god faglig kvalitet og kunne gi de tjenestene som brukerne har 

lovmessig rett på.  

Alle stillingene er ikke nye i budsjettet for 2023, det ble lagt til noen nye ressurser  som ble 

vedtatt i budsjett for 2023 ut fra økninger i vedtak samt økning i sjukeheimsplasser.  

 

I lederavtalen i Alver Kommune har vi 3 ledernivåer, hvor det er mulig for den enkelt å 

vurdere å sette inn Fag/driftsansvarlig ut fra avdelingenes behov.  

Dette ligger til delegasjonsreglementet.  Det er så ledes ikke iverksatt en  omorganisering . 

 

Spørsmål 2 

Alver kommune har som kjent vært, og er i, en krevende økonomisk situasjon.  

Fra politisk side, har det vært oppfattet at det har vært krevende å finne tiltak som gir 

besparende effekt. 

 

Samtidig så er det også mye aktivitet i kommunen, og flere oppgaver må løses gjennom 

innleie av konsulenter. 

 

Det oppleves stadig at det er innleide konsulenter som må delta i politiske møter for legge 

frem saker og/eller svare på spørsmål. 

Det er registrert tilfeller hvor konsulenter sitter i flere timer og venter på å komme til, og gjerne 

på kveldstid. 

 

Fra oss i Høgre oppleves det underlig at kommunen ikke har, eller tar eierskap til sine egne 

prosjekter, men overlater til konsulenter å presentere og svare på spørsmål, på vegne av 

kommunen. 

Det fremstår i flere tilfeller som helt åpenbart at det er konsulentene som sitter med eierskap til 

prosjekter, og kommunen fremstår med manglende innsikt og oversikt. 

 

Alver kommune bidrar altså til å bygge opp kompetanse og erfaring hos konsulenter, som 

man siden gjør seg avhengig av, ved å «outsource» eierskap og kunnskap bygging rundt 

primær aktiviteter i kommunen. 

 

Dette utløser følgende spørsmål: 

 

1) Hvor store kostnader har kommunen årlig på innleie av konsulenter? 

2) Hvordan ivaretas helheten i td. Prosjekter, når kommunen ikke har kunnskap/eierskap til 

innleide tjenester, bidrag eller delprosjekter, eller i alle fall ikke nok kunnskap til å kunne 

formidle informasjon rundt produkter og tjenester som er kjøpt? 

3) Hva tenker kommunen om at den er med på å bygge erfaringer og kunnskap hos 

konsulenter, gjør seg avhengig av dem, og samtidig ikke klarere å implementere leveransen 

og kunnskapen? 

 

SVAR FRÅ ORDFØRAR: 

«Totale kostnader på konsulentar utgjer under 1 % av totale lønnskostnader. Dette viser at 

kommunen i hovudsak løyser kommunale oppgåver med eigne ressursar. I kroner har Alver 

budsjettert med kr 14,7 mill for 2023. Av dette er ca kr 9 mill knytt til kontollutval (1,315), 

organisasjonsproskjekt KO des (1,075), bedriftshelseteneste og ikt Nordhordland/DI (3,2), 

gjeldsforvaltning, forsikringsmekling og Framsikt (1,2), kommunale planer i tråd med 

planstrategi (2,1). Detaljert oppstilling følgjer protokollen.  

 

På nokre områder har kommunen behov for spesialkompetanse i eit avgrensa tidsrom. Då vil 



det verken vere hensiktsmessig eller økonomisk forsvarleg å tilsette i faste stillingar. Ofte vil det 

heller ikkje vere mogleg sidan lønsnivået ligg langt over det kommunale lønsnivået. 

 

Kommunen skal vere og er ein god bestillar slik at ein på ein god måte tek i bruk 

kompetansen som gode private aktørar kan tilby. Samarbeid med ulike private aktørar er 

med å utvikle kommunen sin eigen kompetanse. Innleigd kompetanse kan ofte bidra med 

andre perspektiv enn det ein har sett frå ein kommunal ståstad. 

 

I til dømes investeringsprosjekt er det eit godt samarbeid og god arbeidsdeling mellom eigne 

ressursar og innleigd kompetanse. Gjennom prosjektmetodikken og prosjektorganiseringa 

bidreg kommunale ressursar til å beskrive behovet som skal løysast i alle detaljar. Gjennom 

forprosjekt og prosjektering bidreg innleigde ressursar til å synleggjere ein eller fleire moglege 

løysingar og legge til rette for eit konkret konkurransegrunnlag som vert lagt ut på anbod. Det 

er også dyktige private aktørar som bygger på vegne av kommunen. Når 

investeringsprosjektet er ferdigstillt er det kommunal kompetanse som driftar bygget. Dette er 

ein kompetanse vi treng permanent og skal vere gode på. 

 

Prosjektmetodikken sørgjer for at eigarskapet til prosjekt, uansett bruk av intern eller ekstern 

kompetanse, ligg i kommuneorganisasjonen. Kommunen har prosjekteigar, prosjektansvarleg 

og prosjektleiar i alle prosjekt.» 

 

   Regnskap Budsjett   

    2022 2023 Beskriving: 

  Totalt Alver kommune            20 004             14 717    

  Herav:       

100 POLITISK              4 358               1 315  Sekretæriat kontrollutvalg, 

forvaltningsrevisjon og revisjon. 

Granskingssaka i 2022, 

møtegodtgjerdsle kommunestyret 

til sjøvstendig næringsdrivande er 

ført på 12700 (men budsjettert 

under utgiftgodtgjerdsle i 2022) 

200 TOPPLEIARGRUPPA              2 132               1 075  Utgifter knytt til rettsaka Eqinor 

(2022). 2023: Politisk vedtatt ekstern 

konsulent organisasjonsprosjekt 

210 HR OG UTVIKLING              1 218               3 262  2023: 1 mill bedriftshelsetjeneste, 1,1 

mill IKT - DI, IKT - IKTNH 1,1 mill 

220 ØKONOMI              1 154               1 211  Gjeldsforvaltning, Forsikringsmegler 

og tenesteabonnement Framsikt: 

0,7. Utsendig av fakturaer (inkl 

månedlig utsending): 0,5 

300 PROSJEKT                    80                   287  Bistand opplæring til lokalt 

næringsliv samt øket komentanse 

på innkjøp i organisasjonen 

410 PLAN OG ANALYSE              1 041               2 100  Midler til kommuneplanens arealdel 

(1 mill. flytta fra 2022), 1,1 mill kytt til 

planer jfr. Planstrategi 

420 KULTUR              1 197                   580  0,5 knytt til idrett og frivilligghet 

440 BRANN OG REDNING                  140                   199  Helsekontrollar knytt til 

røykdykkarkrav 

500 HELSE OG OMSORG STAB                  186                   297  Kjøp av vakttenester og konsulent 

knytt til system og anskaffingar 

510 SJUKEHEIMAR                  266                     35    

520 HEIMETENESTER                  216                     40    

530 HABILITERINGSTENESTER                    36                     10    



540 PSYKISK HELSE OG RUS                  117                     10    

550 LEGE OG 

HABILITERINGSTENESTE 

                 974                   520  Kjøp av legekapaitet legevakt 

560 NAV              1 444                   380  Busetting av flyktningar 

600 OPPVEKST STAB                  317                     50    

610 PPT                    24                     50    

620 SKULE                  936                   616  MOT: 0,4 mill. 0,13 Alversund skule 

640 BARNEHAGE                    89                     33    

650 BARNEVERN                  480                   610  0,3 mil. Kr mottak og undersøkelse 

barnevern, 0,3 mill kr forsterheimar 

660 HELSESTASJON OG 

JORDMOR 

                 202                     60    

710 AREALFORVALTNING                  548                   171  Plan og byggesak, landbruk, kart 

og oppmåling og Miljø og tilsyn 

720 DRIFT OG VEDLIKEHALD                  165                   650  0,65 mill. kr knytt til vatn og avløp 

(sjølvkostfinansiert) 

730 EIGEDOMSFORVALTNING              1 727               1 156  0,7 mill . Kr knytt til vatn og avløp 

(sjølvkostfinansiert), 0,2 knytt til 

forvaltning veg, 0,3 mill kr bygg, 

areal og grønt 

  T O T A L T            20 004             14 717    

 

Spørsmål frå L.H.van der Kooij ved J.Hellsetveit:  

RENSEANLEGG FOR AVLØP 

Alver kommune har brukt mykje pengar på renseanlegg og vann og avløp frå Walde til 

Holme. 

Burde ikkje innbyggjarane på dette strekket fått «Invitasjon» til å knytta seg på, slik at 

kommunen kan få inn pengar til nye utbygginger? 

Det er fleire potensielle abonnenter som etterlyser informasjon. 

 

SVAR FRÅ ORDFØRAR: 

I overgangen til Alver har det dels mangla systematisk oppfølging som etterlyst her, ut mot 

innbyggarane, pga omstillingene og endringane i samanslåingsprosessen. I dette prosjektet 

har det derfor ikkje gått ut informasjonsbrev slik som praksisen var i gamle Meland.  

 

Det er lagt til rette for privat tilknyting, og informasjon er gitt når folk har etterspurt den. 

Det er planlagt eit eige opplegg for tilknyting av nye abonnentar knytt til pågåande og nyleg 

avslutta anlegg. 

 

 

 

 

 

 


